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z   o b s a h u   č í s l a   —

T Ě M ,   K T E Ř Í   S E   C H T Ě J Í 
D O P R A V I T   D O   D O B R U Š K Y 

N A   K O L E ,   S E   B L Ý S K Á
  N A   L E P Š Í   Č A S Y

Povedl se husarský kousek. To bývá oblíbená věta, když se něco povede, 
tentokrát je však silně odůvodněná. Ono totiž získat v dnešní době dotaci 
na cokoliv, to je dost obtížné. Žádostí o nejrůznější granty je „hafo“, naději 
na úspěch má mizivé procento. Takže říci, že Opočnu se podařil husarský 
kousek v podobě získání dotace na cyklostezku, není od věci. 
 Čísla mluví jasně: celkové náklady jsou 4 596 200 Kč, z dotací půjdou 
3 283 000 Kč. A to v době, kdy suma těchto dotací pro celou republiku je 
160 milionů! „Malé“ Opočno tedy získalo cifru nikoliv zanedbatelnou. Přes-
to se mohou objevovat otázky: město bude hradit zbytek, je stezka opravdu 
tak nutná? Nejen na to jsme se zeptali starosty Štěpána Jelínka.

Takže první otázka: O cyklostezce jsme slyšeli už mnohokrát. Proč se to tak 
táhlo?
 Souhlasím s tím, že cyklostezka je už mnoho let společnou touhou 
Opočna a Dobrušky, první kroky se dělaly v osmdesátých letech. Ale hlav-
ním problémem bylo získání pozemků, jimiž měla původní cyklostezka vést. 
V závěru je trasa cyklostezky podstatně změněná.

Takže trasa bude jiná, než se původně plánovalo?
 Původní návrhy počítaly s tím, že stezka bude víceméně kopírovat hlavní 
tah z Opočna do Dobrušky. Pak se však začaly objevovat problémy, které 
vedly ke změně trasy. Nebyly to pouze již zmíněné pozemky a problémy 
s jejich vlastníky, ale svá stanoviska začali prosazovat i ochránci přírody.

V jakém směru?
 Hlavní silnice je lemovaná starými lípami, které jsou samy o sobě téma-
tem pro ochránce přírody, navíc se zde prokázal výskyt vzácného páchníka 
hnědého. Z toho důvodu bylo nutné původní trasu, která by vedla podél 
těchto lip a na niž už byla zpracovaná studie, o velký kus posunout. A to by 
byl s ohledem na vlastníky pozemků dost velký problém. Proto byla zvolena 
nová varianta. 
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Jaká?
 Nová varianta vznikla v rámci Mikroregionu Rodný kraj Františka Kup-
ky, s nápadem přišla Dobruška – vést cyklostezku úplně stranou od stávající 
komunikace. Což byl dobrý nápad, začali jsme tedy naplno pracovat s touto 
variantou.

Pracovat naplno – co to znamená?
 Cyklostezky jsou předmětem grantů. Bez příspěvku státu bychom se do 
toho mohli těžko pustit. Granty však mají svá pro i proti. Výhodou je, že vů-
bec jsou vypisovány. Nevýhodou je, že o ně žádá mnoho měst, dá si říci, že 
poptávka silně převyšuje nabídku. Přesto jsme do toho šli. Účelem dotace, 
kterou jsme získali, je zvýšení bezpečnosti. Tento účel plníme stoprocentně, 
při žádosti jsme popsali situaci, tak jak je.

A jaká je?
 Každý, kdo někdy jel na kole trasu Opočno – Dobruška, ví, o čem mluvím. 
To je opravdu o život. Přitom je spousta lidí, kteří se dopravují do Dobrušky 
či naopak z Dobrušky do Opočna za zaměstnáním, z Opočna dojíždějí do 
Dobrušky středoškoláci. Ti všichni by v létě klidně využili spojení na kole, 
nejen s ohledem na finance, ale i s tím, že se stále mluví o potřebě zdravého 
pohybu. Jenže není možné v rámci zdraví jezdit do práce na kole, když je 
cesta „oslazena“ jedním autem za druhým. 

Takže se můžeme těšit na cyklostezku. Do kdy?
 Jak to bývá, i tady je veliké ALE. Když mluvíme o celé cyklostezce, mu-
sím přiznat, že dotace byla schválena pouze na její část. Dokumentaci 
k územnímu řešení jsme zpracovávali s Dobruškou společně, dokumentaci 
ke stavebnímu povolení už si dělalo každé město samostatně. Díky tomu, že 
jsme se domluvili se všemi vlastníky pozemků, jsme mohli požádat o dotaci 
na naši část už letos, dotace dopadla s tím, že prostředky musíme proinves-
tovat do konce roku.

Rozumím-li dobře, jedná se tedy o část cyklostezky?
 Ano, je to tak, dotace je určena pouze pro část, kterou zajišťuje Opočno. 
Práce začnou už na začátku srpna, abychom do konce roku vše stihli.

To znamená, že pokud k tomu stejně nepřistoupí i Dobruška, bude k dispo-
zici jen část cyklostezky. Skončíme tedy se svými koly někdo na poli?
 Předně musím říci, že i Dobruška dělá vše pro to, aby se její část cyk-
lostezky zrealizovala co nejdříve. Má však problémy s vlastníky pozemků, 
kterých je více než v našem případě, takže v tuto chvíli nikdo neví, jak to 
dopadne. Ale rozhodně to není tak, že by cyklista skončil v poli a nevěděl 
kudy dál. Část cyklostezky, kterou zajišťuje Opočno, navazuje na silnici ve-
doucí od hlavního tahu (odbočka na kopci nad hřbitovem) k bývalé cihelně. 

Tím se dostáváme k jádru věci – kdy a kde?
 Jak jsem řekl, naše část musí být hotová do konce roku. A kde? Zhruba 
od sochy sv. Jana, která stojí v poli za mateřskou školou, až k silnici vedoucí 
kolem bývalé pulické cihelny. Tam je provoz velmi malý, cyklisté se zatím, 
než udělá své i Dobruška, napojí na tuto silnici a budou pokračovat přes 
Pulice do Dobrušky.

Takže mluvíme o neúplné cyklostezce?
 V danou chvíli udělalo Opočno maximum. Až ke svatému Janu vede 
místní komunikace (kolem fotbalového hřiště), tu upravíme na vlastní 
náklady. Další veliký úsek cyklostezky vznikne do konce roku s využitím 
dotace a to při dnešním počtu žádostí vůbec nepovažuji za samozřejmost. 
Při sepisování žádosti jsme příliš nevěřili, že to dopadne. Cyklisté se pak 
napojí na silnici, na které je provoz aut minimální, a to pouze do doby, kdy 
podobné kroky bude moci učinit také Dobruška, její část by měla končit za 
Grafitecem. Věřím, že i jí se podaří zdolat všechny nesnáze a vznikne cyklo-

stezka až do Dobrušky. 
 I když ještě budeme čekat na tah Dobrušky, jedno je jisté. Pokud se vše 
podaří, uleví se tomu zbytku statečných, kteří každé ráno usedají na kolo s 
tím, že se na něm s nasazením života vydají do Dobrušky. A možná se objeví 
i noví, kteří si řeknou - je hezky, proč bych si dnes nezajel do práce na kole? 
Naštěstí se nemusím každých pár vteřin bát toho, že mě někdo smete.       dm

I   L E T O S   J S M E   Z Í S K A L I 
D O T A C E   Z   O P Ž P

Vedení města se stále snaží zlepšovat nejen vzhled města, ale i životní pro-
středí, tepelné vlastnosti budov a podobně. I pro letošní rok se nám podařilo 
získat z Operačního programu Životního prostředí získat finanční prostřed-
ky na dvě akce. Tyto akce budou financovány z Fondu soudržnosti, z dotace 
SFŽP ČR a rozpočtu města.
 První je na projekt „Úspory energií a snižování emisí na objektu Kody-
mův národní dům v Opočně“. V rámci této akce jsou měněna okna a zatep-
lena fasáda zadního traktu budovy a dojde k plynofikaci kotelny objektu. 
Tím by mělo dojít ke snížení energetické náročnosti budovy a samozřejmě 
ke snížení nákladů na provoz Kodymova národního domu. 
 Druhým podpořeným z tohoto programu je projekt „Protipovodňová 
opatření města Opočno“. Předmětem podpory v tomto projektu je zpraco-
vání digitálního povodňového plánu a pořízení hlásného a varovného systé-
mu pro město. Po realizaci tohoto projektu se potřebné informace dostanou 
do všech částí města, tedy i tam, kde nebyl zaveden městský rozhlas. 
Jsme rádi, že jsme opět se svými žádostmi o poskytnutí dotačních prostřed-
ků uspěli.                                     Fi.

K O N T E J N E R 
N A   E L E K T R O O D P A D

Stanoviště kontejnerů na tříděný odpad u základní školy v Pohořské ulici 
bylo doplněno o speciální červený kontejner na drobné elektrozařízení a 
baterie. Nezisková společnost ASEKOL, která organizuje sběr a recyklaci 
elektroodpadu, chce tímto způsobem ulehčit občanům našeho města třídě-
ní elektroodpadu a zároveň zvýšit objem sběru menších spotřebičů. Ty totiž 
nejčastěji končí v popelnici, odkud se k ekologické recyklaci nedostanou. 
Kontejner na drobný elektroodpad od společnosti ASEKOL umožní ob-
čanům snazší třídění elektroodpadů a doplní stávající sběrnou síť o novou 
komoditu odpadu. Sběr elektroodpadu v Opočně pravidelně vzrůstá a nově 
umístěný kontejner by měl tento trend ještě podpořit. Do stacionárního 
kontejneru je možné vyhazovat malá elektrozařízení, například klávesnice, 
kalkulačky, mobilní telefony, elektrické hračky apod. Rozměr otvoru pro 
vhození je 30 x 50 cm, což odpovídá standardní velikosti počítače. Větší 
elektrozařízení – například televizory – mohou občané i nadále odevzdávat 
mobilní sběrně při pravidelných pololetních svozech těchto odpadů nebo 
při koupi nového spotřebiče v prodejně tzv. kus za kus. Kontejner má i spe-
ciální kapsu určenou na baterie, která se v praxi velmi osvědčila. Vzhledem k 
počtu obyvatel mělo Opočno od ASEKOLU nárok pouze na jeden kus toho-
to zařízení, které by mělo přispět ke zlepšení hospodaření s elektroodpady 
ve městě.                      JK

V O D O V O D N Í ,   K A N A L I Z A Č N Í
  A   E N E R G E T I C K É   P Ř Í P O J K Y

  D O   5 0   M   D É L K Y

Přípojky vodovodní, kanalizační a energetické v délce do 50 m patří mezi 
stavby uvedené v § 103 odst. 1 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plá-
nování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších platných 
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S E Z N A M   N Á L E Z Ů   M Ě S T S K É -
H O   Ú Ř A D U   O P O Č N O

Ke dni 12. 7. 2012 byly do podatelny odevzdány tyto nálezy:
1) klíče (23. 1., 14. 3., 19. 3., 21. 3., 2. 5., 7. 5. a 15. 6. 
2012) 
2) fotografie 3,5 x 4,5 cm (16. 1. 2012)
3) dámské hodinky (5. 3. 2012)
4) dioptrické brýle (9. 5. 2012)
5) tmavomodrá bunda (9. 5. 2012)
6) kapesní nůž s peněženkou (6. 6. 2012)
7) dětský svetr šedomodrý (13. 6. 2012)
Vlastníci výše uvedených věcí si je mohou vyzvednout v podatelně 
Městského úřadu Opočno v přízemí budovy.
Nepřihlásí-li se vlastník do 6 měsíců od odevzdání věci, připadá 
věc do vlastnictví obce.           Alena Hrubá

z p r á v y   z   k n i h o v n y   —

K N I Ž N Í   N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Jaroslava Černá: Břetislav a Jitka
 Historický román.
– Marie Formáčková: Zita Kabátová - Sto let a já
 Vzpomínky.
– Klára Janečková: Osudová posedlost
 Román.
– Lisa Jackson: Zrozena k smrti
 Detektivka.
– Anne Laureen: Slunce nad Wahi-Koura
    Román.
– Carole Matthewsová: Já se z tebe zblázním
    Humorný román.
– Vince Milano, Bruce Conner: Válka v Normandii
    Válečná fakta.
– Stephanie Perkinsová: Polibek pro Annu
    Román.
– Kamila Šírová Motyčková, Jiří Šír: Technické památky České     
 republiky
    Více než 300 památek z nejrůznějších oborů.
– John Verdon: Vražedná čísla
    Detektivka.

 Oddělení pro děti
– Hana Kišová: Hrátky s batolátky
    Básničky s pohybovými hrami pro malé děti.
– Wilbert Awdry: O mašince Tomášovi 16
 Další příběhy mašinky.
– Dick King-Smith: Já a moje příšera
 Dobrodružný příběh.
– Hy Conrad: Kdo je pachatel?
 Detektivní příběh.
– J. Gregory Keyes: Nový řád Jedi
 Příběh Star Wars.
– Alexandra Harvey: Srdce v sázce
 První díl fantasy série.
– Robert Rohál: Lucie Bílá – cesta ke slávě
 Životopis.
–  Alexander Stilwell: Techniky přežití
 Příručka.

předpisů (dále jen „stavební zákon“), které nevyžadují stavební povole-
ní ani ohlášení stavebnímu úřadu. Bohužel tato formulace často svádí 
k domněnce, že takovou přípojku lze provést bez jakéhokoliv opatření 
stavebního úřadu. Tento omyl pak vede k následným komplikacím, které 
mohou končit nařízením odstranění stavby a peněžní pokutou. A jak to 
tedy správně má být? Téměř každá stavba podléhá územnímu rozhodnu-
tí, v němž se stanovují především podmínky pro její umístění. V případě 
uvedených přípojek lze územní rozhodnutí nahradit tzv. územním sou-
hlasem, a to při splnění těchto dalších podmínek: 

- záměr má být uskutečněn v zastavěném území nebo v zastavi-
telné ploše,

- poměry v území se podstatně nemění,
- záměr nevyžaduje nové nároky na veřejnou a dopravní infra-
strukturu.
 Územní souhlas rovněž nelze vydat, obsahují-li závazná stanoviska 
dotčených orgánů podmínky nebo nesouhlas, nebo pokud záměr pod-
léhá posouzení z hlediska vlivů na životní prostředí podle zvláštních 
předpisů. 
 Pokud je záměr v souladu se všemi dosud zmíněnými požadavky, pak 
je možno požádat o vydání územního souhlasu, a to předložením typové-
ho formuláře „Oznámení o záměru v území k vydání územního sou-
hlasu“, který je možno vyzvednout v kanceláři odboru výstavby Městské-
ho úřadu Opočno nebo stáhnout na webových stránkách města Opočna. 
S jeho vyplněním vám rádi pomůžeme, ale se základními údaji si určitě 
každý bez problémů poradí sám. Přílohou vyplněného a podepsaného 
formuláře bude situační výkres na podkladě katastrální mapy, se zakres-
lením předmětu záměru. V případě uvedených přípojek postačí úsečka 
od místa napojení na vodovodní nebo kanalizační řad nebo na distribuč-
ní síť k místu zaústění do budovy. Ze zákresu musí být patrny základní 
parametry, tedy délka, hloubka uložení, případně profil a materiál. Trasa 
musí být okótována vzhledem k hranicím sousedních pozemků a k sou-
sedním stavbám. Tyto výkresy nemusí být vypracovány projektantem! 
Vlastníci (v případě podílového spoluvlastnictví nebo společného jmě-
ní manželů se pod pojmem „vlastníci“ rozumí všichni spoluvlastníci) 
sousedních pozemků musí vyjádřit svůj souhlas se stavbou podpisem, 
nejlépe přímo na situační výkres. Žadatel zajistí, aby informace o jeho 
záměru byla bezodkladně poté, co jej oznámil stavebnímu úřadu (tedy 
po předložení vyplněného a podepsaného formuláře s přílohami), vyvě-
šena na veřejně přístupném místě u stavby nebo pozemku, na němž se 
má záměr uskutečnit, a to po dobu nejméně 30 dnů. Součástí dokladové 
části musí být souhlasné stanovisko majetkového správce technické in-
frastruktury, na kterou se bude přípojka připojovat, a vyjádření ostatních 
správců technické infrastruktury o existenci jejich vedení v zájmovém 
území stavby. Pokud trasa bude zasahovat do veřejné pozemní komuni-
kace (chodník, vozovka), musí být součástí dokladové části i rozhodnutí 
o povolení zvláštního užívání pozemní komunikace k uložení přípojky do 
jejího tělesa a k provedení prací. V některých případech mohou být vyža-
dovány další přílohy (např. závazná stanoviska dotčených orgánů), ale 
výčet těch nejzákladnějších a v převážné většině postačujících k vydání 
územního souhlasu je shora uveden.
                   Ing. Dalibor Štěpán

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Jaroslava Hašková 19. 6. 1930
Ladislav Nýč 27. 6. 1927 
Jarmila Šanovcová 4. 7. 1922 
Jaroslava Záhoříková  4. 7. 1924
Marta Kliková 5. 7. 1932
Božena Vašková 11. 7. 1926
Bohumil Hvězda    17. 7. 1924

s p o l e č e n s k á   k r o n i k a
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to tak nevidí. „Nemyslím, že jsme byli odpůrci petice. Hlavním 
problémem v souvislosti s ní bylo vzájemné pochopení. Občané 
města, kteří petici podepsali, tvrdili, že park je bezpečný a že není 
důvod uzavírky v zimních měsících. Naproti tomu správce si byl už 
od začátku vědom své zodpovědnosti, a kdyby postupoval nekom-
promisně, park by byl uzavřen nastálo až do dokončení postupné 
revitalizace. Takže to vůbec nevidím tak, že by se tu něco dokázalo 
iniciátorům petice, teď jsem především rád, že k události došlo v 
době, kdy je park uzavřen a pád stromu nikoho neohrozil,“ zdů-
razňuje Josef Jirák. 

Jako správce objektu řekl Josefov už v roce 2011 jasné stanovisko: 
je nutné udělat inventarizaci a následné ozdravení celého parku, v 
Opočně je to zhruba 20 ha. To je však nejen s ohledem na finan-
ce práce na několik let. Proto se přikročilo k jednotlivým etapám, 
letos byla na řadě horní část parku. „Byl odborně posouzen zdra-
votní stav a vitalita jednotlivých stromů, na základě tohoto po-
souzení bylo pokáceno 31 stromů,“ informuje Josef Jirák, přitom 
znovu zdůrazňuje, že kácení přichází až v okamžiku, kdy je stav 
stromu beznadějný a ohrožuje i další stromy a především návštěv-
níky. Hlavním problémem je totiž dřevomor kořenový. „Napadený 
strom působí zdravě, dřevomor je zjištěn až při důkladné prohlíd-
ce báze stromu, houba je velmi špatně identifikovatelná a často zů-
stává skryta. Je nebezpečná především tím, že ničí celý kořenový 
systém stromů a může napadat i porosty v širším okolí,“ vysvětlil 
Josef Jirák. 
Horní část parku už je relativně v pořádku, letitý jasan, který vzal 
zasvé, stál v oblasti, kterou odborné posouzení teprve čeká. Při 
inventarizaci berou odborníci v úvahu i některá specifika parku. 

„Stojíme na skále, a tak podloží tu není nijak hluboké, navíc mnohé 
části parku jsou na svahu. Takže při podmáčení samozřejmě ne-
bezpečí pádu stromu vzniká,“ vysvětlil Josef Jirák, zároveň však 
doufá, že návštěva parku v letních měsících nebude touto událostí 
ohrožena. 

„Pro nás je to potvrzení, že inventarizace, do které jsme se pustili, je 
nutná. A návštěvníci parku, kteří kritizovali veškerá omezení, snad 
i díky této události pochopí, že tato opatření nejsou namířena proti 
nim,“ uzavírá Josef Jirák.             dm

Dne 20. července tomu bude 12 let,
 co nás navždy opustil 
pan Jiří Zoubek z Opočna. 
22. května by se dožil 55. let.
Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. 
Manželka a děti

–  Zvířátka z papírových koulí
 Návody na vyrábění.

Přehled všech nově nakoupených knih naleznete na stránkách knihovny 
www.opocno.cz/knihovna v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky.

K Ř E S T   K N I H Y 
„ P U T O V Á N Í   D O   V E S M Í R U “

Kniha – společná práce dětí z 2. B, 4. A a 4. B místní základní školy je 
na světě. Děti jí daly název „Putování do Vesmíru“ a jako každá správ-
ná kniha byla pokřtěna. Tato slavnostní událost proběhla v pondělí 
25. 6. v knihovně. Kmotrem se stal pan starosta, který ocenil společné 
úsilí dětí a popřál jim hodně chuti do další literární činnosti. Součas-
ně byl založen literární klub, který začne fungovat v knihovně od dru-
hé poloviny září. Vzniku této knihy bude věnována výstava, která bude 
ke zhlédnutí v knihovně od konce září do začátku listopadu.
 Celý projekt byl realizován za finančního přispění Ministerstva 
kultury ČR v rámci dotačního programu Knihovna 21. století. 

Za knihovnu Ing. Radka Mecnerová

O P O Č E N S K Ý   P A R K

Skoro se tomu nechce věřit, ale je to skutečně více než rok od doby, 
kdy v Opočně vznikla petice proti uzavírce parku. Snahy iniciáto-
rů byly pochopitelné – prosíme, abyste nám umožnili procházky 
v zeleni, je to zdravé tělu i duši! Pokud je příznivé počasí, není pro 
uzavírku důvod. Správce objektu, kterým je Národní památkový 
ústav, územní odborné pracoviště v Josefově, tehdy vysvětlil důvo-
dy, proč k uzavírce přistoupil. Od té doby se věci trochu posunuly, 
na zimu město zajistilo požadované zábrany, na jaře se začaly ká-
cet první stromy. Oboje se dočkalo občasné kritiky. Zábrany byly 
trnem v oku těm, kteří se chtěli projít i do dolní části, která je to-
tiž krásná nejen v létě… Kácení stromů – proč? Vždyť tu stojí tak 
dlouho a nikdy se nic nestalo.
Před více než týdnem došlo k události, která může dát správcům 
parku za pravdu. Ráno z 15. na 16. července, 4.45 hodin. Park 
je zavřený (jako každou noc) a přestože počasí nepřináší žádnou 
výjimečnou událost v podobě bouřky či předem hlášeného větru, 
ve 4.45 probudí správce zámku a parku Josefa Jiráka zvuky, které 
mluví jasně – v parku něco spadlo. To něco je letitý jasan o prů-
měru zhruba 90 cm. Dává starý strom za pravdu odpůrcům petice, 
která požadovala širší zpřístupnění zámeckého parku s tím, že v 
době příznivého počasí zde žádné nebezpečí nehrozí? Josef Jirák 

fo
to

: a
ut

or
ka

fo
to

: a
ut

or
ka



ročník XV. (XXII.) — číslo 10 | strana 5

k a l e n d á ř   a k c í   —

S R P E N   2 0 1 2

 31. 3. - 1. 9. 2012 Mariánský kostelík
— FRANTIŠEK KUPKA
 úterý  až neděle od 13.30 do 15.30
 Mimo tuto dobu (a to i v pondělí) je možné zavolat pracovníka,  
 který přijde otevřít, na následující číslo: 724 886 168, a to pouze  
 ve všední dny. O víkendu je k dispozici druhý telefon: 721 114 248  
 (p. Tymichová). Doby, kdy není možné se podívat na výstavu, jsou  
 vždy v sobotu dopoledne (kvůli svatbám).

 do 31. 8. 2012 v Opočně, start v informačním centru
— ZA TAJEMSTVÍM OPOČENSKÝCH SKŘÍTKŮ
 Hra na motivy knížek o skřítcích.
 V IC je možno zakoupit i stolní hru  ke knížce.

 sobota 9. června od 18 hodin v prostorách bývalé zámecké vinárny
— KONCERT
 Vít Chudý - housle, Helena Tamelová - soprán, 
 Přemysl Kšica - varhany
 Pořádá Opočenská beseda.

 3. 8. - 5. 8. 2012  Trčkovo náměstí
— NA HRADIŠTI OPOČNO
 Pátek 3. 8. 2012 - od 14 hod. jarmark - muzika - šerm
 od 21 hod skupina RED QUITARS rock- poslech, tanec
 Sobota 4. 8. 2012 - od 8 hod jarmark - loutky - divadla - muzika          
 -  rytíři - žongléři.
 od 21 hod skupina QUEENIE rock-koncert
 Neděle 5. 8. 2012 - od 8 hod jarmark - loutky - divadla - muzika 
 - rytíři
 od 19 hod skupina THE BEATLES revial rock-koncert.
 ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA

 3. 8. - 5. 8. 2012 Kupkovo a Trčkovo náměstí
— PORCINKULE
  atrakce, stánkový prodej se suvenýry, sladkostmi,   
 občerstvením a bohatý doprovodný program

 sobota 4. srpna 2012 od 21 hodin na zimním stadionu
— DISCOPÁRTY O PORCINKULI
 Hrají: Hapaláci,vstupné 70 Kč.
 Pořádá HC Opočno

 pátek 10. srpna 2012 od 19 hodin v obrazárně zámku
— FELIX SLOVÁČEK jr. A HOSTÉ 
 Felix Slováček jr. - klarinet, prof. Jiří Hlaváč - klarinet, Kateřina  
 Málková - klavír
 Vstupné: dospělí 60 Kč, studenti - důchodci 40 Kč.
 Pořádá Opočenská beseda.

 pátek 24. srpna 2012 od 19 hodin v Mariánském kostelíku
— VIVA MEXIKO
 Mexický temperament v novém kabátě.
 Skupina VAMONOS (Ondřej a Jitka Koláční - housle, viola,
  E. Omar Rojas Ruíz - kytara, zpěv) a hosté.
 Vstupné: dospělí 60 Kč, studenti  - důchodci 40 Kč.
 Pořádá Opočenská beseda.



TJ SOKOL České Meziříčí zve v sobotu 18. 8. 2012
na XIII. PIVNÍ POUŤ  
Program:
14 hod   PODZVIČINKA – dechová hudba
17 hod Česko-slovenské hity minulého století
19 hod Taneční zábava – STANĚK-MUSIC
21 hod Velký sál sokolovny DISCO – BROOKLYN
Tombola o sud piva a další ceny, soutěže o ceny pro děti a dospělé, 
stánkový prodej piva, grilované specialty, 
pouťové atrakce v provozu od pátku do neděle.

Základní škola Opočno všechny 
srdečně zve na
Oslavy výročí školy - 110 let od 
otevření budovy čp. 313 (u pošty), 
105 let od otevření budovy čp. 11 
(v průchodu)

Program:
Pátek 14. září 2012 od 19 hodin koncert v KND. 
Sobota 15. září 2012 od 14 hodin – zahájení oslav na budo-
vě čp. 4 na Trčkově náměstí (u kostela), postupně prohlídky 
všech budov školy, výstava fotografií z historie školy, dopro-
vodný program. 

U Ž   K V E T O U ?

Objeví-li se v éteru tato otázka, vím, že patří mně, z Brna ji 
posílá Jan Škrdlík a jedná se o opočenské lípy. Je to zvlášt-
ní otázka i v tom, že se týká jenom některých lip, a to na ka-
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menném Trčkově náměstí, v zemědělské škole, a té u zvonice, 
poblíž Mariánského kostelíka. Pro mne je znamením, abych 
začal přírodu prosit a přemlouvat, mohu to prý zkusit i s ča-
rováním, jen ať lípy kvetou letos např. od 29. června do 7. čer-
vence, aby provázely účastníky hudebních interpretačních 
kurzů v plné kráse a objaly je svou vůní. 
 Jmenovaná místa jsou totiž těmi, kde se převážně zdržují 
účastníci Hudebních interpretačních kurzů Opočno. Letos 
to bylo již podeváté. Slovo zdržovat tady neznamená zahálet. 
Na to neměli ani tentokrát čas, protože v pátek 6. července 
je čekal Závěrečný koncert, kde vydali počet ze své práce. 
Bouřlivý závěrečný potlesk zcela zaplněného Mariánského 
kostelíka potvrdil, že i letos byli absolventi úspěšní. Lekto-
ři se představili v plném lesku, a jak už je zvykem houslisty 
D. Danela, pro pestrost způsobil několik změn v programu 
Zahajovacího koncertu lektorů. Summer time G. Gerschwi-
na nahradil svým milovaným J. S. Bachem a Devil dance J. 
Williamse skladbou současného autora M. Marka Salvata-
ggio di Due S. (2004). Fantastické! Po skončení večera jsem 
s hlubokým obdivem mohl pronést, že takové umělce, jaký-
mi jsou klavíristka I. Hrbáčková, viloncellista J. Škrdlík a již 
zmiňovaný D. Danel, bude pro nás ctí v Opočně vždy vítat. A 
co středa 4. července? Ta navečer přinesla do Mariánském 
kostelíku uvolnění v podobě komponovaného pořadu. Opět 
výbornou hudbu (J. Koláčná Břízová - housle, I. Hrbáčková 

– klavír), dialogy sršící humorem i komikou dvou „Kolegů“ v 
podání O. Koláčného (kterého známe už léta i jako vynikají-
cího houslistu) a nám ne příliš známého, leč stejně výborné-
ho barytonistu D. Kříže. Komponované pořady? V dobré pa-
měti máme např. Dvořákovské mystérium, Básně na stránku 
(básně J. Škrdlíka, hudba J. Matyse, obrazy J. Břízové), Je 
Bach pasé? nebo původní koncertní komediální revue A co 
vy, pane Kolego?! Na letošní, v pořadí již III. díl „Kolegy“, 
nesoucí podtitul Operní divec v roli bledé Rusalky, jsme se 
těšili, protože víme, že protagonisté mají smysl pro humor 
a hravost, znají míru nadsázky, a tak si pokaždé odnášíme 
nejen osvěžení, úsměv, ale i kapku vědění. A to není zrovna 
málo. Pořad bych doporučoval žákům i učitelům naší školy, 
nejen. Škoda, že to nemohl posoudit někdo z nich. Nezaujatě.
 BcA. Jitka Koláčná Břízová mně poslala ukázku ze svého 
působení na ZUŠ v Jičíně. Slouží prý jako jeden z inspirač-
ních zdrojů pro všechny scénáře „kolegovských“ představe-
ní. Napadlo mě ho (s jejím svolením) uveřejnit pro osvěžení v 
Opočenských novinách. Co kdyby to někomu uvízlo v pamě-
ti? A tu a tam se také ponořil. Do paměti.
 Píše:
 „V hudební nauce se snažíme co nejvíce poslouchat a po-
rozumět hudbě. K tomu slouží také základní přehled o životě 
autorů dané hudby. V minulém měsíci jsme se zaobírali An-
tonínem Dvořákem a ty nejčastější chyby jsem sepsala do 
jednoho odstavce. Každý žáček se zmýlil jinde, ale dohroma-
dy je z toho úžasně poučný materiál. ☺
 Najdete celkem 19 chyb? Hodně štěstí!
 Antonín Dvořák se narodil roku 1824 ve vesnici poblíž 
Prahy - v Litomyšli. Za mládí napsal v šesti letech svou první 
operu. Bydlel v Neholazevsi. Jeho otec byl řezbářem, a tak i 
mladý Antonín se stal řeznickým tovaryšem. Znal se s Bed-
řichem Smetanou. Byl to jeho první učitel na hudební škole. 
Hrál na violoncello. Antonín Dvořák byl skladatel. Objevil 
oceán. Atlantský oceán přeletěl jako první. Učil se ve Švéd-
sku a tam i působil. Byl ředitelem na základní umělecké 
škole v New Yorku. Napsal skladbu k letu do vesmíru. Bývá 

nazýván skladatel „kosmonaut“. Jeho nejslavnější skladba je 
Píseň „Z nového města“. Napsal operu Sněhurka. Zemřel v 
roce 1940.“
 Protože příští ON vyjdou 6. září, dovolím si připo-
menout, že do té doby i poté má pro vás Opočenská 
beseda ve svém jubilejním roce připravenu přehršli 
koncertů. Mezi nimi dokonce ještě jeden Koncert k výročí za-
ložení Opočenské besedy. Jistě víte, že vůdčím mezi zaklada-
teli byl MUDr. Miloslav Mühlstein. O něm jsem se rozepsal 
v Historii Opočenské besedy, kterou ON otiskují na pokračo-
vání. Už nevím, zdali jsem se zmínil i o jeho smyslu pro hu-
mor. Pověstném. Tedy ukázka. Založení Opočenské besedy 
se uvádí s datem 21. 7. 1992 – Registrace Opočenské besedy 
MV ČR. Listuje starými tisky ON jsem si připomněl, že ale 
ustavující schůze Opočenské besedy se konala 11. září 1992. 
Z toho vyplývá, že nám DrM daruje do vínku dvé oslavy zalo-
žení. Trvalo celých dvacet let, než mi to došlo. Apropó, co je 
to proti Šifře mistra Leonarda?! K radosti mi stačí sám fakt, 
že jsem to byl já, kdo to rozluštil, ale hlavně vidím Milošův 
úsměv, jeho oči: „To byla ale doba!“ Jsem rád, že jsme to stih-
li dřív, než nám bude odejít do historie.
 Takže, najděte si buď naši záložku, nebo ON číslo 7, 
str. 6, tam i tam máte všechno jako na dlani. Jenom koncert 
Polyfonního sdružení Nové Město nad Metují bude 14. října 
místo v Mariánském kostelíku v děkanském kostele Nejsv. 
Trojice na Trčkově náměstí. Ale to už zase budou ON čtrnác-
tideník.

 Hezké prázdniny..., i když to víte, po PORCINKULI...!
         Ivo Kašpar

V E L K Á   C Y K L I S T I K A   S E   P O 
N Ě K O L I K A   L E T E C H   O P Ě T 

V R Á T Í   D O   O P O Č N A

Do Opočna se po několika letech vrátí opět profesionální 
cyklistický peloton. V minulosti, kdy bylo Opočno několi-
krát průjezdním městem pro Závod míru i místem zázemí 
Českého poháru v silniční cyklistice a jezdila se zde mnohá 
městská kritéria, zavítá právě sem mezinárodní závod Svě-
tového poháru zařazený do 2. kategorie Mezinárodní cyk-
listické unie Europe Tour. Grand Prix Královéhradeckého 
kraje odstartuje 18. srpna 2012 ve 13 hodin z Hradce Krá-
lové a od Mokrého přijede právě do Opočna, odkud bude 
pokračovat na Dobrušku a poté do Orlických hor, Rych-
nova nad Kněžnou a přes Křivinu do Třebechovic pod 
Orebem, kde celý peloton absolvuje ještě 6 okruhů o dél-
ce 12 km. Celkem je tento závod vypsán na 180 km a přes 
opočenské náměstí bude projíždět v čase 13.30 – 13.45 
hod. Již nyní jsou do závodu přihlášeny týmy z Německa, 
Rakouska, Slovenska, Slovinska, Chorvatska, Bulharska, 
Ruska nebo Ukrajiny. Stejně tak se závodu zúčastní nej-
lepší české celky včele s pořadatelským týmem Whirlpool 
Author z Hradce Králové. 
 Tento závod však nebude jediným, který ten den bude 
křižovat Opočno. Zhruba o půl dvanácté projede ve stej-
ném směru i amatérský závod pro hobby cyklisty, který 
startuje z Třebechovic pod Orebem a až na závěrečné 
okruhy kopíruje trasu hlavního závodu. Tento závod je vy-
psán na délku 109 km a může se zúčastnit každý příchozí. 
 Komu by nestačil samotný průjezd těchto závodů přes 



  — H O K E J B A L O V Á  L I G A

9. kolo – sobota 23. června
České Meziříčí – Trefa 7:1 (1:0, 2:1, 4:0)
Lady-Bugs – Pohoří 3:1 (1:0, 1:1, 1:0)
5. kolo – dohrávka – neděle 24. června
Lady-Bugs – Trefa 3:8 (2:1, 0:3, 1:4)
9. kolo – sobota 30. června
Meteor HK – Little Bastards 8:2 (1:0, 2:2, 5:0)
10. kolo – sobota 30. června
České Meziříčí – Pohoří  9:5 (1:3, 2:1, 6:1)
10. kolo – neděle 8. července
Meteor HK – Trefa 4:5 (2:3, 2:1, 0:1)
 Lady-Bugs – Little Bastards 5:3 (3:2, 1:1, 1:0)
11. kolo – neděle 15. července

Meteor HK – České Meziříčí 1:2 (1:1 ,0:0, 0:1)
Trefa – Lady-Bugs 13:4 (3:2, 2:1, 8:1)
Pohoří  – Little Bastards 5:1 (0:0, 4:1, 1:0)

  — F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

Pozvánka na předkolo Poháru hejtmana 2012/2013
sobota 28. 7. 2012 od 17.30 hodin
Spartak Opočno – SK Přepychy

Rozpis utkání PODZIM 2012 naleznete na www.fotbal.
opocno.cz
Začínáme již v sobotu 11. 8. 2012.

HC Baroni Opočno ve spolupráci s městem Opočno pořádají 
v sobotu 4. srpna 2012
DISCOPÁRTY O PORCINKULI
Začátek ve 21 hodin na Zimním stadionu v Opočně (otevření 
stadionu v 19.30hod.), hrají HAPALÁCI.
O občerstvení je postaráno. Srdečně zvou pořadatelé!

Podrobnější informace včetně komentářů získáte na interne-
tových stránkách

www.hokej.opocno.cz
www.fotbal.opocno.cz

Miloš Kopecký
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Opočno, může přijet fandit nebo i závodit na tradiční pá-
teční 47. Velkou cenu města Hradec Králové, kdy na Vel-
kém náměstí proběhne městské kritérium za účasti všech 
přihlášených týmů. Veškeré další informace naleznete na 
internetových stránkách www.grandprixkhk.cz.
               RNDr. Miloš Židik

T E N I S O V Ý   T U R N A J 
N A   B R O U M A Ř E

V sobotu 7. 7. 2012 se v Opočně na koupališti Broumar ko-
nal nultý ročník tenisového turnaje o pohár ředitele Tech-
nických služeb města Opočna, s.r.o.
 Všichni účastníci se předem nahlásili u pořadatelů a přes-
to, že šlo o novou sportovní akci na koupališti, přihlásilo se 
celkem 11 tenisových dvojic. Po prezenci všechny uvítal 
Pavel Ulrich, ředitel TSMO, a představil, jak bude celá sou-
těž probíhat. Po zodpovězení několika dotazů se sportovci 
rozlosovali do dvou skupin a rozešli se hrát na připravená 
hřiště.
 Celou akci měli pod dozorem zaměstnanci koupaliště, 
pod jejichž vedením probíhaly zápasy plynule až do závě-
rečných kol. Nejdříve se hrálo ve skupině každý s každým 
a postupovaly vždy 4 týmy do čtvrtfinále, a pak již se systé-
mem vyřazování postupovalo do finále. Všechny zápasy se 
hrály na jeden vítězný set. Všichni podávali pěkné sportovní 
výkony, ale nakonec vyhrála bojovnost a zkušenost těch nej-
lepších, kteří se umístili v tomto pořadí: 1. místo a putovní 
pohár ředitele TSMO získala dvojice Luboš Kuchař a Ladi-
slav Behina, 2. místo – Jiří Daříček a Jan Kletečka, 3. místo 

– Václav Frýda a Robert Krivčík, 4. místo – Michal Šrámek 
a David Bóna, 5. místo – Zdeněk Rejchrt a Petr Hampl, 
6. místo – Milan Vomáčka a Josef Šereda, 7. místo – Karel 
a Jiří Šrámkovi, 8. místo – Pavel a Petr Ulrichovi, 9. místo – 
Jan Paďour a David Smola, 10. místo – pan Legerský a paní 
Němcová, 11.  místo - Jakub Čech a Petr Marek.
 Všichni od pořadatelů obdrželi hodnotné ceny, které do 
soutěže věnovali sponzoři, všem za jejich příspěvky patří 
velké poděkování, bez jejich pomoci by se turnaj nemo-
hl konat: TSM Opočno, s.r.o., MINI – Jaroslava Jelenová, 
MODE – Helena Debnárová, STAMONT Dobruška, Šárka 
Vondřejcová, Elektro Zlatka, Drůbežárna Semechnice, Pe-
kárna Marta, Jan Kolowrat Krakovský, MIRAGE Dobruš-
ka, Otta Daněk ml., Jaroslava Poskočilová, Michal Šrámek, 
Heidelberg – Josef Ulrich. O občerstvení účastníků se po-
staraly firmy 3 UP – Petr Ulrich a kiosek Broumarka Otto 
Daněk.
 Všichni byli s pořádáním turnaje spokojeni, a protože na-
víc přálo krásné počasí, tak se dohodlo, že se tento turnaj 
bude pořádat i v příštím roce. Proto již nyní můžete tréno-
vat a připravit se na turnaj v roce 2013, který bude včas vy-
hlášen, a věříme, že se ho zúčastní ještě více sportovců než 
letos.
Krásné prázdniny všem Opočeňákům přejí zaměstnanci 
koupaliště. Příští číslo vyjde 6. 9. 2012 — Uzávěrka 28. 8. 2012 v 15 hodin




